

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA

Data: 10 de juny de 2025

Hora de la reunió: 12,00 hores en primera convocatòria i 12:30 hores en segona

Assistents: relació a l'Annex 1.

Excusen la seua assistència Juan Vicente García Marsilla, Sonia Machause, Mireia Lopez, Frederic Aparici, Alejandro Muñoz y José Javier Piquero,

1. Aprovació, si escau, de l'acta anterior de la Junta Ordinària de 11 de març de 2025.

Sense cap observació sobre el document s'aprova l'acta per assentiment.

2. Informe del Degà.

El degà Manuel Lomas Cortés informa dels principals acords que s'han pres als últims Consells de Govern, a les sessions del 15 d'abril i del 3 de juny.

Al Consell del 15 d'abril, s'aproven els criteris generals i barem per a les convocatòries de processos selectius d'estabilització de places temporals de professorat associat; la revisió de plantilla de PDI (confirmació, transformació o amortització de places vacants); els criteris de reducció de la docència per al curs 2025-2026 (continuen sent els mateixos); i sobre tot, la proposta de Pla d'Estudis del Grau en Arqueologia.

En aquest sentit el degà senyala que, es van presentar 4 al·legacions que plantejaven alguna actualització de la normativa respecte a l'accessibilitat del centre, alguns suggeriments sobre la disposició en el Pla d'algunes assignatures i sobretot una queixa per part de la Facultat de Dret per no tindre docència assignada en alguna assignatura que consideraven del seu perfil.

No obstant això, el degà informa de que tant la Vicerectora d'Estudis com la mateixa Rectora recolzaren la proposta i demanaren el vot favorable. És per això que la proposta va ser aprovada per unanimitat. A continuació l'informe va passar a l'AVAP. El degà informa també

de que fa dues setmanes l'AVAP ens va sol·licitar alguns aclariments i ajustos que s'han fet i que van a remetre's aquesta setmana. Així doncs el procés continua. El degà aprofita per agrair novament a tots els implicats i implicades, l'enorme esforç que estan realitzant, i més en aquestes dates, que no són fàcils.

Pel que fa al Consell del 3 de juny, el degà comenta que es va aprovar la transformació de places per a la promoció del professorat, els perfils i tribunals de places de professorat Permanent Laboral, Titulars i Catedràtics, els perfil i tribunals de places de professorat Permanent Laboral i Titular d'Universitat del personal investigador amb el certificat I3 o R3, la transformació en places de professorat Ajudant Doctor de vacants generades en la plantilla, el nomenament i renovació del professorat Emèrit i els sabàtics.

En aquest sentit el degà diu que no han hagut problemes, en el sentit que enguany no s'han oblidat de cap plaça que ens afectara ni es van produir altres incidències. Per tant aquests processos continuen endavant, també en el cas de les noves places d'Ajudant Doctor que no tindran retard, perquè en algun moment previ a aquest Consell es temia que no arribara a temps a la Generalitat, l'oferta pública d'ocupació de la Universitat. Però al final sí que és va arribar a temps. Per tant, el calendari continua com fins ara. Per altra banda el degà comenta que també van tirar endavant totes les peticions tant de professorat Emèrit com les peticions de sabàtics que ens afectava. És per això que felicita a tots i totes els agraciats.

Després, el degà informa de que ja tenim els diners de suport a la docència per al curs 2025-2026. Al curs 2024-2025 començarem amb la renovació dels micròfons a les aules. En aquest sentit el degà diu que per a enguany hem decidit fer-nos eco de la proposta que, en la Junta passada, ens va fer el director del Departament d'Història de l'Art, i realitzarem el primer intent d'instal·lar una pantalla que substituïska als projectors actuals de les aules. Això es començarà a una de les aules de la planta baixa de la Facultat, perquè sembla que són les que tenen els projectors en pitjor estat. L'informàtic, Javier Crespo, està ara en fase d'investigació sobre la grandària i definició de la pantalla més adient per a una classe d'eixa grandària. El degà comenta que en principi tenim 6.000 euros de pressupost, però no saben encara el cost, així que en funció del preu s'actuarà. Si la prova funciona, en els pròxims anys anirem renovant la resta d'aules.

El degà informa també de que s'ha completat la pintura i renovació de les lluminàries de la cafeteria, així com també la reforma i ampliació del magatzem de consergeria, la qual cosa al seu torn allibera l'espai de l'antiga reprografia, que estarà operativa com a nova sala de reunions a partir del curs que ve. Així mateix indica que s'ha instal·lat una nova càmera d'alta definició en el Saló de Graus. És molt potent i millora bastant l'experiència. Informa també que a la Sala de Juntes s'instal·larà també una pantalla i càmera, amb la qual cosa aquesta sala donarà el mateix servei que el Saló de Graus.

El degà indica que tenim desbaratats diversos equips d'aire condicionat. Pel que fa al d'aquest edifici, l'última setmana de maig es va procedir a la retirada de l'equip productur antic, i a

l'elevació del nou; i aquestes setmanes s'està procedint a la seua instal·lació. En principi es manté la previsió de posar-ho en funcionament a final d'aquest mes.

El degà comenta que arrosseguem un segon problema greu, que afecta la Sala de Lectura, que té una refrigeració autònoma i que, com es va informar anteriorment, es va trencar fa una mica més d'un any. El pressupost de renovació passava de 60.000 euros dels quals vam escometre una primera fase al començament de curs, amb idea de renovar el sistema en 3 fases, a càrrec del pressupost de la Facultat. Però hem aconseguit que finalment es faça càrrec de les despeses el Vicerectorat d'Infraestructures que ha dit que s'escometrà al mateix temps la renovació de la refrigeració del Saló d'Actes Joan Fuster, que està també amb problemes. Llavors és molt possible que la renovació vaja per a llarg. És per això que el degà demana paciència als usuaris.

En relació a les infraestructures, el degà avisa de que també ha començat l'obra de substitució dels panells solars del terrat que estava pendent d'una permís del ajuntament per a retirar l'antena. En teoria l'obra hauria d'estar completada per a setembre.

El degà també informa de que es va a instal·lar una obra d'Ana Císcar a la Facultat en el marc del programa "Els valors de la Universitat de València: Art i patrimoni als campus".

Finalment, el degà informa de que el 15 de maig el nostre administrador Joaquín Lacasta es va a demanar una excedència, la qual cosa ens ha portat a iniciar tot el llarg procés que implica la substitució de l'Administrador d'un Centre. La previsió és que la vacant es dote al llarg del primer trimestre de l'any que ve, així que mentrestant la Facultat va a funcionar amb una administració en funcions, que ha quedat a càrrec de la nostra companya Maria Jesús Vila. El degà li agraeix que s'haja fet un pas al capdavant i haja volgut encarregar-se de l'administració del Centre. Diu que ho està fent molt bé perquè a més té molta experiència, ja que ha sigut administradora en funcions de la Facultat de Filologia i del Col·legi Major Rector Peset. No obstant demana a tothom un poc de paciència.

El degà diu unes paraules sobre Joaquín Lacasta. Joaquín ha estat 13 anys servint com Administrador de manera impecable, pulcra i atenta. Ningú sabia de normatives més que ell i si no la recordava, doncs la repassava amb tu. La seva presència ens donava una tranquil·litat enorme en tot, a més del seu tarannà, que ha demostrat inclús en les seues últimes setmanes de treball. El degà aprofita per a donar un profund agraïment d'aquest Deganat per tota la seua inestimable ajuda, que trasllada també a Maria Jesús per haver-se volgut fer càrrec de la interinitat. En relació al canvi d'Administrador, el degà indica que s'han generat canvis en la Secretaria del Centre, amb nou personal.

El degà comenta, en relació amb els problemes amb el programa de gestió UXXI que la visualització de les actes passades se'ns ha informat que a través de la intranet, i en concret en l'apartat personal docent, hi ha una pestanya anomenada consulta actes de qualificació, on es poden veure les actes ja tancades. Això és per a les actes ja tancades. Les actes per

emplenar segueixen estant al mateix lloc, encara que ara també es pot accedir per al seu emplenament des de l'esmentat portal de serveis a la icona "Aplicació actes qualificació".

3. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de la Comissió de Pràctiques Externes de la Facultat de Geografia i Història.

La coordinadora de pràctiques externes del Centre ha avisat que estàvem incomplint des de fa temps la normativa aprovada pel que fa a com ha de ser la composició d'aquesta Comissió. La normativa assenyalava que hi ha d'haver un representant de totes les CCA dels Màsters de la Facultat que ofereixen pràctiques externes, i també hi ha d'haver representants de les CATs i de dos representants d'estudiants. El problema és que no hem rebut informació de tots els qui han de formar part d'aquesta Comissió. El degà proposa deixar l'aprovació de la modificació de la Comissió per a la Junta de Facultat següent, esperant que aleshores ja tinguem informació de tots aquells que seran els integrants.

4. Aprovació, si escau, de la modificació de la CCA del Máster en Patrimoni Cultural: Identificació, Anàlisi i Gestió.

Es proposa la substitució de l'anterior Administrador del Centre, Joaquín Lacasta, per l'actual administradora, Maria Jesús Vila.

S'aprova per unanimitat.

5. Aprovació, si escau, de la modificació de la CCA del Máster en Història de la Formació del Món Occidental.

Igual que al punt anterior, es proposa la substitució de l'anterior Administrador del Centre, Joaquín Lacasta, per l'actual administradora, Maria Jesús Vila.

S'aprova per unanimitat.

6. Aprovació, si escau, de la modificació de la CCA del Máster en Arqueologia.

El degà indica que hem d'aprovar per una banda la substitució del PTGAS. María José Miguel Jarque serà substituïda per Laura Pérez Galdón. D'altra banda, aquesta CCA encara no comptava amb representació estudiantil, per la qual cosa es proposa el nomenament de l'estudiant Adriana Serra Meléndez. Es procedeix a la votació.

S'aprova per unanimitat.

7. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació del Màster en Història i Identitats a la Mediterrània Occidental (segles XV-XIX).

El degà indica que en aquest cas la modificació és perquè l'AVAP va emetre un informe sobre la memòria de verificació d'aquest títol, assenyalant un parell d'errors que calia esmenar. Modificacions que en cap cas no són substancials.

Es procedeix a la votació.

S'aprova per assentiment la modificació.

8. Aprovació, si escau, de la modificació de la Comissió de Revisió de Qualificacions.

El degà indica que només es proposa un canvi relacionat amb la representació de l'Àrea d'Història Contemporània. Fins ara hi havia la professora Vega Rodríguez i es proposa la seva substitució per Anacleto Pons.

S'aprova per unanimitat.

9. Aprovació, si escau, de la proposta d'instal·lació d'un sistema d'accés a la Facultat amb targeta.

El degà comenta que en la Junta anterior no es va incloure com a punt de l'ordre del dia, però que es va informar que després del tancament de les Facultats per les situacions d'emergència, els degans havien tingut una reunió amb el Gerent de la UV, traslladant-li el problema que suposava per als centres l'aplicació del nivell d'emergència 3. Les Facultats que tenen instal·lat l'accés amb targeta no tenen aquest problema, ja que els treballadors que volen accedir al centre poden fer-ho, però en el cas de nostra Facultat no. El gerent es va comprometre a instal·lar aquest sistema en les facultats que no el tenen. D'això el degà va informar en la Junta anterior però no es va arribar a votar perquè l'Administrador del Centre va indicar que era necessari estar com un punt de l'ordre del dia, una qüestió que anava a ser votada. Per això en aquesta Junta s'ha inclòs com un punt de l'ordre del dia. El degà pregunta si algú vol realitzar algun comentari.

Mercedes Montes demana la paraula per a consultar sobre com funcionaria aquest sistema. El degà contesta que encara no se sap. Encara que per descomptat hi haurà un registre de qui entra i a quina hora entra.

Lucía Rojo diu que en el laboratori es va fer una prova d'accés amb targeta i que es generava un registre.

El degà informa que serà un sistema que s'activarà quan la Facultat estiga tancada. Però encara no es té tota la informació. El degà proposa votar si es vol o no la instal·lació del sistema d'accés amb targeta.

S'aprova per assentiment.

10. Aprovació, si escau, de la modificació de la Comissió de Mobilitat de la Facultat.

El degà indica que cal aprovar la substitució del representant del Departament d'Història de l'Art. Es proposa la substitució de Luis Vives-Ferrandis per Nuria Feliu, amb efectes a 1 de setembre de 2025. Es procedeix a la votació.

S'aprova per unanimitat.

11. Aprovació, si escau, de la modificació de la Comissió d'Investigació de la Facultat.

El degà comenta el problema que havia suposat la gestió d'aquesta comissió a principis d'aquest curs. El problema és que al llarg dels anys en aquesta Junta s'havia renovat la formació d'aquesta comissió i, encara que s'enviava la nova composició al servei corresponent del Rectorat, no se sap molt bé perquè allí no s'aplicaven els canvis. No els aplicaven perquè fins fa poc temps no ens havien informat que si la proposta de canvi no l'enviava el president d'aquesta comissió no feien el canvi. És per això que teníem en rectorat un llistat de membres de la comissió d'investigació que no es corresponia amb la realitat. Des del rectorat continuaven comptant amb els membres que a ells els constaven com els designats encara que per a la nostra Junta ja no figuraven com a tal. Això s'ha mantingut així fins que una persona s'ha queixat. Així que s'ha instat l'actual president de la Comissió, Amadeo Serra, al fet que avise de les modificacions que es produïsquen.

El degà assenyala que els departaments ja han tingut un temps prudencial per a fer la proposta dels seus representants. Quasi cap departament ha proposat canvis. Pel que fa a l'Àrea de Prehistòria, fins al moment no hi havia un suplent, i proposen a Emili Aura. I el Departament d'Història Medieval i Ciències i Tècniques Historiogràfiques tenien a Josep Torró com a representant, per l'Àrea de Medieval i a Josepa Cortés per l'Àrea de Ciències i Tècniques, però la professora Cortés no continua. Es proposa que el professor Torró també assumisca la representació de l'Àrea de Ciències i Tècniques. El degà indica que aquests canvis són els que s'han d'aprovar ara.

El director del Departament d'Història Moderna i Contemporània, Sergio Valero, consulta si això implica que el professor Torró tindrà un vot per cada Àrea de Coneixement a les quals representa o si només tindrà un vot. El degà indica que es farà la consulta al respecte. Es procedeix a la votació.

S'aprova per unanimitat.

12. Aprovació, si escau, de la proposta de distribució de les ajudes dels laboratoris docents.

El degà li dona la paraula al Vicedegà d'Economia i Noves Tecnologies, Aleix Eixea. El vicedegà indica que la informació ja s'havia compartit en l'Aula Virtual de la Junta. Explica que hi ha hagut una assignació de 12.133 euros, un poc menys del que teníem l'any passat. Presenta el document amb la informació desglossada per departament, amb el repartiment que s'ha fet. Ens ha sobrat 84 euros. L'any passat ens vam passar uns 300 euros en despesa, que va assumir el centre, però enguany no. Comenta que aquesta és la proposta que si s'aprova ja es pot tramitar. El degà proposa que es faci la despesa dels 84 euros ja que convé esgotar tota l'ajuda. Es procedeix a la votació.

S'aprova per assentiment.

13. Aprovació, si escau, d'un membre de la Comissió Qualificadora de la beca de catalogació i informatització dels fons de la Biblioteca Històrica i Hemeroteca municipal.

El degà recorda que aquesta renovació és una sol·licitud que ens fa tots els anys l'Ajuntament de València. Sempre sol ser una persona de l'Àrea de Ciències i Tècniques Historiogràfiques. En els últims anys ha sigut la professora María José Carbonell. Se li ha preguntat si desitjava continuar en aquesta comissió i ha acceptat. Es proposa la seua renovació com a membre de la Comissió. Després d'aquest aclariment es procedeix a la votació.

S'aprova per unanimitat la renovació de la professora María José Carbonell.

14. Assumptes de tràmit.

El degà assenyala que tenim un assumpte de tràmit. Aquest és el d'informar la Junta d'un canvi de representant en l'Àrea de Geografia Física. Fins al moment el coordinador era el professor Javier Miró i passa a ser substituït pel professor Iván Portugués.

15. Torn obert de paraula

La directora del Departament de Geografia, Ana Camarasa demana la paraula per a comentar una qüestió en referència als barems, a l'hora de baremar les places. Comenta que tal com ho tenim en aquest moment, només per complir els requisits s'accediria a una plaça d'Ajudant Doctor. La professora Camarasa comenta si com a Centre podríem considerar, si dones de la Universitat és permet, que és puga demanar a més dels requisits, uns mínims als candidats. S'està en aquests moments en un procés de moltes jubilacions i és desitja que, si els aspirants a les places d'Ajudant Doctor que és convoquen no compleixen amb uns mínims, és puga traure aquestes places un poc més avant, ocupant aquestes places temporalment per associats.

El degà comenta que nosaltres ens hem d'adaptar al barem marc que ens donen dones de la UV i a partir d'ell fer el nostre. Comenta que si el barem marc permet fer aquest tipus de suggeriments i totes els àrees del centre estan d'acord que convindria fer-ho, per part del centre no hi hauria problema. Però aclareix que és una cosa que hauria de proposar-se ja per al pròxim curs perquè ara el procés està obert. Informa que és va crear una comissió per a confeccionar el barem de la Facultat fa un any. Aquesta mateixa comissió és pot reunir per a abordar aquesta qüestió.

La professora Camarasa també pregunta si els professors associats és continuen renovant de la mateixa manera o si ja ha entrat en vigor el que assenyala la LOU. El degà diu que és farà la consulta.

Acabat el torn obert i sense més assumptes que tractar, és clou la sessió a les 13:25 h, de la qual, com a Secretari, done fe i, amb el vist-i-plau del Degà, estenc la present acta.

Vist-i-plau

El Secretari

El Degà

Emilio Iranzo García

Manuel Lomas Cortés

ANNEX 1

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA

11 de març de 2025

LLISTA D'ASSISTENTS

PROFESSORAT AMB VINCULACIÓ PERMANENT

Archilés Cardona, Ferran

Camarasa Belmonte, Ana

Chiva Beltrán, Juan

Cruselles Gómez, Enrique

Díez Castillo, Agustín

Eixea Vilanova, Aleix

García Carrión, Marta

Gil Saura, Yolanda

Hermosilla Pla, Jorge

Iranzo García, Emilio

Izquierdo Aranda María Teresa

Jiménez Salvador, José Luis

Lomas Cortés, Manuel

Mandingorra Llavata, M^aLuz

Mateo Donet, María Amparo

Orozco Kölher, María Teresa

Valero Gómez, Sergio

PROFESSORAT SENSE VINCULACIÓ PERMANENT

Capilla Aledón, Gema

PTGAS

Aliaga Cervera, María Amparo

Mares Carcía, Consuelo

Montes Viana, Mercedes

Rojo Iranzo, Lucía

Vila Aguilar, María Jesús

PIE

ESTUDIANTS